
Na rob konjiškemu prazniku 

z USPEHI V BODOČNOST 
Letošnji c*>činski praanik T 

Sk>ve<nskih Konjicaii je mi
nil v zaiamenju deloraih uspe-
kov, prvikrat pa so ga praz
novali zunaj občinskega sre
dišča, tokrat v Zrečah. To je 
bil praznik zmage, za naprej 
In nazaj. Za naeaj? V spo
min na oboroženo akcijo po
horskega bataljona, 12. okto
bra, 1942 leta, so letocs v Slo
venskih Konjicah obeležili 
»voj otočinski praznik. 

Za naprej? V znamenju de
lovnih nmag polpreteklega 
obdobja smeto s*oi>ajo na
prej. Počasi, a previdno ta 

trdno. Vsak korak je zastav 
ijen tako, da ima trdna tla 
pod nogami. 

Te dve misli, zmaga v pre
teklosti in uspešen start v 
bodočnost je izražal tudi go
vor predsednika občinske 
skupščine ing. Pranja Tepeja 
na slavnostni seji občinske 
skupščane v Zrečah. 

Oboje je povezano, i z pre
teklosti, ki nam kaže pot, si 
utiramo obstoj v sedanjost 
In prihodnost jutrišnjega 
dne, to jo bil pravzaprav mo
to, v katerem je občinsiki 
praznik iz2!\fenel. 

Pred občani Slovenskih 
Konjic je še mnogo neuresni
čenih želja. V nekaterem 
kraju je zavzetost večja, pri 
drugem manjša. Vsd pa znajo 
poprijeti za delo, zato je a g -
timizem, ki vlada v vodilni 
ekipi občinske skupščine in 
družbeno političnih organiza^ 
cij, upravičen. 

Praznični dnevi konjiške 
občine so bili natrpani s 
progi-amom. Osrednja prosla
va je bila v Zrečah. Omenili 
smo že govor na slavnostni 
seji občinske skupščine, bi
la pa so podeljena tudi pri
znanja za usp^no ta požrt
vovalno delo. Prejeli so >ih: 
kvalificirani delavec iz Kov-
ške tadustrije Zreče Stanko 
Petelinek, kvalificiran delavec 
ia Konusa Franc Jelenko ta 
predsednik pripravljalnega 
dela za izvedbo lošikih prire
ditev Emil Zupane. Občinska 
priznanja pa so podelili: par

tizanskemu bataljonu, Alojzu 
VukačaMiiku, Ing. Stanetu 
Kokalju, Francu Stefanetu. 
Jožetu Leskovarju in Stanetu 
Zuletu. 

Temeljni kamen, kd so ga 
potem vgradili za novo telo
vadnico v Zrečah, je samo še 
doilg za preteklost. 2Jgrajena 
bo iz samoprispevka^ ki se 
že izteka ta iz dodatnih sred
stev občinske skupščtae. Ta
ko, da bodo šli v novi samo
prispevek leta 1973 s čistimi 
računi. Zrečani, ki so nadvse 
vitalni, mislijo, da se bodo 
samoprispevku priključili z 
2-odstotno udeležbo od oseb
nih dohodkov. Toliko stvari 
jrih še žuli, zato ob tolikih 
potrebah družbenega standar-
da hitijo. Radi bi prišli na 
zeleno vejo, zato morda tudi 
tolikšna neučakanost. No, z 
obljubljeno telovadnico bodo 
pričeli, z elanom pa bodo 
nadaljevali. 

Podaljšani samoprispevek 
za katerega se refe^endiun 
že pripravlja, bo občanom 

Slovenskih Konjic zagotovil 
predvsem za silo urejene 
šolske zadeve ta tudi stan
dard kulturnih objektov ter 
rekreacijskih športnih igrišč 
se bo približal tisti meji, za 
katero rečemo, da je znosna. 

Preveč bi upali, če bi mislili, 
da se naenkrat naredi vse, 
saj se je pretekla leta zelo 
malo vlagalo v družbeni stan
dard ljudi. Vsemu temu je 
danes naklonjena tudi občin
ska politika, ki namerava 
zlasti z novim kreditiranjem 
stanovanjske izgradnje na
praviti občuten korak naprej. 
V svoj koncept dela so to 
sprejele tudi družbene orga
nizacije ta tudi veliki indu
strijski obrati. 

PraTaiovanje občinskega 
praznika v Slovenskih Ko
njicah pa se ni končalo sa
mo z množičnim zborova
njem v Zrečah, na katerem 
je govoril generahnajor An
drej Cetinski. »Vrednote na
rodno osvoboditae vloge mo-
namo negovati, popeljati vas 
morajo novim uspehom na
proti. Danes vaš bataljon 
sprejema ime Borisa Vtater-
ja, ki se je borU tod okoli. 
Njegovo slavno ime ponesi-
te naprej in naj vam bo vo
dilo vašega življenja. Tema 
se zbira okoli naše države, 
zato boste va tisti, ki boste 
čuvali naše pravice«, je v 
svoijem govoru dejal. Tako 

je partizanski bataljon dobil 
najmlajšega slovenskega ko
mandanta Franca Bana ta 
tudi prapor. Prireditve pa so 
se nadaljevale. 

Z. STOP AR 

Partizanski bataljon Etorisa Vinterja 

Zborovanja se je ud»3ležil tudi 
borec ta pisatelj Matevž Ha-
ce. Stoji v sredi, paleg njega 
pa je T uniformi general-ma-
jor Andrej Cetinski. 

Vgrajen je temelj za telovadnico v Zrečah. 

t u r i z e m 

Pogled na Planino pri Sevnici, v ozadju nova osnovna 
šola, ki je za ondotne ljudi velika pridobitev. 

Foto: B. StrničnJk 

PLANINCI, KI SO ŽE PREHODILI 
SAVINJSKO POT: 

Šoin Forjan, PD Zabukcvica; Petek Edi, PD Zabuko-
vica; Kotnik Stanko, PD Zabukovica; Oblak T e ^ , PD Za-
bukovica; Rotzman Darja, PD OLJKA Polzela; Rozman 
Marjanca, PD OLJKA Polzela; Jordan Štefka, PD OTJfKA 
Polzela; Jordan Božidar, PD OLJKA Polzela; Šon Darko, 
PD Zabukovica; Šon Bojan, PD Zabukovica; Šon Marica, 
PD Zabukovica; Svetelšek Jožica, PD Celje; Mernik Mari
ca, PD Šentjur pri Celju; Trček Milena, PD Šentjur pri 
Celju; Gregor Silva, PD Šentjur pri Celju; Oblak Marjan, 
PD Zabukovica; Zagožen Slavko, PD Zabukovica; Miklavc 
Tanja, PD Zabukovica; Miklavc Poldka, PD Zabukovica; 
Svetel Boris, PD Maribor — Matica; Svetel Matej, PD 
Maribor — matica; Culk Srečko, PD Vransko — Tabor; 
Oulk Franc, PD Vransko — Tabor; Golavšek Matjaž, PD 
Vransko — Tabor; Golavšek Franc, PD Vransko — Ta
bor; Golavšek Darmka, PD Vransko — Tabor. 

BOMO PRIČE POMEMBNI NAJDBI? 
Javnosti prav gotovo še ni znano, da so v jami Peliel 

ob urejevanju iK>ti, naleteli tudi na ostanke človeških ko
sti, ki so jih ljubljanski jamarji odnesli v Ljubljano v 
nadaljnje preiskave. Dosedanji izsledki kažejo zanimive 
iigotovitve. Medtem ko so ene koisti iz bližnje preteklosti, 
pa kažejo starejše kosti popolno podobnost v stopnji mi
neralizacije z živalskimi kostmi najdenimi v Babji jami. 
Gre torej za veliko verjetnost, da pripadajo kosti jam
skemu človelcu, ki je tod po vsej verjetnosti imel svojo 
paleolitsko ix>stojanko. Če bodo nadaljne preiskave to 
potrdile, potem se PETCLU obeta svetovni sloves, saj bd 
se s tem uvrstila jama med redka najdišča kosti pale-
olitskega človeka. 

Izikopavanja v jami bedo nadaljevali prihodnje leto, 
seveda pod budnim nadzorom strokovnjakov. 

KOMU VRTNICE? 
Pri celjskem olepševalnem in turističnem diiištvu se 

pripravljajo na zaključek letošnjega tekmovanja med go-
jditelji najlepših cvetic. Akcija je zajela nad 1.500 l.iudi, 
ki jim lepe cvetice ta lepo urejeni vrtovi pomenijo veliko 
več kot samo hobi. 

Posebna komisija, ki je ocenjevala prizadevanja teh 
ljudi, je objavila imena tistih sto gojiteljev cvetja, ki so 
po njenem mnenju dosegli največ. Spisek je objavljen • 
izložbenem oknu turistično-infomiacij skega urada v Star 
netovi ulici, če je morda nepopoln, lahko opozorite se-
stavljalce na napako. 

Društvo bo tudi letos podelilo zlato, dve srebrni in 
več bronastih vrtnic. Okoli osemdeset gojiteljev cvetja 
pa bo dobilo lepa priznanja. 

V GOR. SAVINJSKI DOLINI 40.000 
NOČITEV 

Po podatkih celjske turistične zveze so v jvrcX)ih Gor
nje Savinjske doline zabeležili v letošnji turistični sezo
ni okoli 40.000 nočitev, od tega nekaj nad 8.000 nočitev 
inozemskih gostov. Podatek je lep m razveseljiv. Pri vsem 
tem pa je treba zapisati še to, da so v to številko vklju
čene tudi nočitve na Golteh. In tako dobimo dve pri' 
merjavi. V kolikor zajamamo v Gornjo Savinjsko dolino 
tudi Golte, potem so imeli na celotnem območju za 5 od; 
stotkov več nočitev kot lani, če pa izvzamemo turistični 
center pod Medvedjakom, so imeli za približno 8 odst. 
manj nočitev. 

Na vsak način gre za številke, ki nekaj povedo. Glav
na sezona je v dolmi v resnici kratka, še slabše je, <5« 
jo zmoti slabo vreme. To pa hkrati pomeni, da bo tre
ba več napraviti za statae goste ta s tem za neprekinje
no zasedenost nočitvenih zmogljivosti. 

Vprašanje zase na tem območju pa je kmečki turi' 
»eml 

IVAN 
KRIV€C-
V A N Č E 

Nekoč, pravzaprav še rii 
dolgo tega, sem govoril z 
nelcom o gasilcih in ga
silstvu. Pa sem ob tej 
priliki, poleg pohvale, ki 
sem jo izrekel, rekel tudi 
nekaj kritičnega. Menda 
je šlo na račun neke ga

silske veselice. Pa mi je 
sogovornik dejal, da na) 
o tem raje kar molčim, 
kajti tudi sam je tako 
navdušen gasilec, da bi 
»šlav?U( najrajši kar s se
boj nosil... 

Pa sem se odločil, da 
tokrat tudi v tej naši ru
briki predstavim nekoga, 
ki mu gasilstvo veliko 
pomeni, saj je z njim po
vezan, Se odkar je nehal 
drsati po šolskih klopeh. 
To je Ivan Krivec, ali kot 
ga v kraju, to je v Lučah, 
bolje poznajo, Pečovski 
Vanče. Ce bi ga pobaral, 
kdaj je zašel med gasilce, 
potem bi mi verjetno tež
ko odgovoril, saj je tega 
že dolgo, dolgo let. Ver
jetno pa je to bilo ob 
kakšni priliki, ko je zata
jila stara gasilska brizgal
na. Zdavnaj so jo priza
devni gasilci v Lučah za
menjali z novo, modernej
šo, pa jo je bilo potreba 
popraviti. Vanče je nam
reč ključavničar, zato pa 
mč slabši mehanik, saj se 
spozna na vse, kar diši 
po bencinu in nafti. In 
ko je nekega dne pred 
mnogimi leti pokojni Vik
tor odložil svojo dolgolet
no funkcijo pri motorki, 
je le-to prevzel Vanče in 
od takrat se od nje ni 

poslovil, še več. Dočakal 
je enega najlepših dm 
lučkih gasilcev, gasilski 
avtomobil in še danes ga 
vidim, kako je zmagosla
vno in ponosno sedei pr
vič za volan rdečega vo
zila, ki ga je kraj kupil 
v eni izmed mnogih soli
darnostnih akcij. 

Ni ga večjega praznika 
in prireditve širom po ob
čini, ko ne sedejo lučki 
gasilci v svoj novi avto
mobil in se v paradnih 
uniformah pridružijo svo
jim tovarišem in ostalim 
društvom, ko sodelujejo 
pri proslavah. In takrat 
je med njimi tudi Vanče, 
ali bolje takrat je za vo
lanom avtomobila, ki je 
bil nedavno tega še mno
gim le daljnje sanje. 

Sicer pa je Vanče svo
jo ključavničarsko obrt 
pred nedavnim opustil, ko 
se je invalidsko upokojil. 
Pokojnina res ni velika, 
no, nekaj pa mu vrže tu
di delavnica, ki jo je dal 
v najem. Sicer pa se še 
vedno zadržuje v njej. Po 
navadi sedi ob vratih na 
starem avtomobilskem se
dežu in prebira časopis, 
med njimi tudi Novi ted
nik. 

Sicer pa je v svoji ve-
dn in veseli naraiH mar

sikdaj zagodel tudi kako 
veselo. Mnogi so priJiaja-
li v delavnico pred leti 
popravljat svoje jeklene 
konjičke, pa je nekoč ne
komu, ki je razdrl pri 
motorju amortizer, prima. 
knll na skrivaj še nek 
del od kolesa. Smeha ni 
manjkalo, ko je potem 
siromak vse popoldne se
stavljal amortizer in ve
dno mu je pri tem kak
šen del ostal. V glavnem 
pa je imel Vanče tako na
vado, da je Ob kakšnih 
manjših popravilih, ko ga 
je lastnik pobaral za uslu
go in povprašal za račun, 
kratko odgovoril: »Jurja 
dvesto!« To pa je pome
nilo toliko kot nič! če je 
bila stranka domačin, je 
vedel, da mora dati za 
steklenico piva, če je bi
la stranka tujec, ji je raz
ložil, da takih »drobnih« 
uslug ne zaračunava . . . 

Ivan Krivec pa je pred
vsem in to bo dolgo tudi 
še ostal aktiven gasilec in 
na vsakem koraku si pri
zadeva, da bi svojemu 
društvu kar največ kori
stil. 

BERNI STRMČNIK 


